
 

PROTOKOLL 

 

2023-03-21  
 

BEREDNINGS- OCH FLÖDESGRUPPEN FÖR 

HÖJE Å VATTENRÅD 

 

 
Tid & datum: kl 09.00, tisdag den 21 mars 2023  
 
Plats: Kristallen Lund, Gnejsen 
 
Bilagor:       4.1: Åtgärdslista inklusive aktuella åtgärder 

4.2: Modellering av fördröjningspotentialen i Höje å med fokus på Häckebergasjön 
5.2: Reviderad årsplanering 2023 
5.3: Sammanställning intresseanmälningar Höje å 
5.6: Rapport från nivåmätningar i Höje å 2022 
7.3: Reduktionsfiske i Häckebergasjön 2022 
8.1: Förslag till arbetsplan och budget 2024 samt reviderad budget 2023 
8.2: Förslag till utdebitering hos medlemmar 2024 
8.5: Uppdrag till konsult och kansli 

 

 

Närvarande:   
  Lin Linde  Lunds kommun  

Elin Fager   Staffanstorps kommun   
Helena Björn  Lomma kommun Teams avvek 09.50  
Karl Asp  Lunds kommun 
Elin Svensson  Vattenrådets kansli 
Rebecka Nilsson Ekologigruppen 

    

Ärenden:  
 
1. Val av justeringsperson  
 
 Protokoll från föregående möte 2023-01-23 

  
 Dagordningen 

Som övriga punkter tas fråga gällande nästa workshop upp samt fråga gällande 
information på nästa styrelsemöte från VA SYD. 

 
 BG/FG beslutar 

- att välja Elin Fager till justeringsperson 
- att lägga protokollet till handlingarna 
- att godkänna dagordningen med föreslagen justering 

 
2. Genomgång av viktiga ärenden på föregående styrelsemöte/AU  

Beredningsgruppen har fått i uppdrag att utvärdera recipientkontrollen inför 
förnyelse av recipientkontrollprogrammet samt att sammanställa 
kompetensbeskrivning för en ytterligare tjänst på kansliet.  
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BG/FG beslutar 
- att lägga informationen till handlingarna 
 

3. Anmälningar  
 

Åtgärdsprogram 
2023-01-20 Rapport av fördröjningspotentialen i Höje å med fokus på Häckebergasjön 
2023-01-31 Rapport Reduktionsfiske i Häckebergasjön 2022 
2023-02-10 Tilläggsbeställning ÄTA damm H69 
2023-03-08 Beställning nivåmätning Lomma kyrkbro 
 

Recipientkontroll 
2023-02-02 Månadsrapport recipientkontroll 
2023-02-22 Beställning av provtagning på 21A mars 2023-december 2024 
2023-03-01 Månadsrapport recipientkontroll 

 
Vattenförvaltning/övrigt 
2023-01-26 Nominering av ledamöter i vattenrådet från Staffanstorps kmn och ombud vid stämma 
2023-03-02 Nominering av ledamöter i vattenrådet från Lomma kommun och ombud vid stämma 
 

Arbetsutskott 
2023-02-01 Protokoll från AU 
 

 BG/FG beslutar 
- att lägga anmälningarna till handlingarna 

 

4.   Flödesgruppen 

 

4.1 Flödesgruppens åtgärdslista   Bilaga 4.1 
Informationen togs upp på punkt 5.1 i stället.  
 
BG/FG beslutar 
- att vid dagens möte slå samman punkt 4.1 och 5.1 

 
4.2  Rapport fördröjningspotential i Häckebergasjön  Bilaga 4.2 

Elin Svensson informerade om resultat från utredningen. Diskussion fördes gällande 
hur man kan gå vidare med resultat från utredningen och vilken typ av 
följdutredningar som eventuellt kan göras.  

 
BG/FG beslutar 
- att föreslå styrelsen att godkänna rapporten och godkänna dess publicering på 

hemsidan 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
4.3  Målsättning, syfte och arbetssätt för flödes- och beredningsgruppen   
  Elin Svensson informerade att arbetet med att sammanställa en inledningstext till 

den strategiska planen som tydliggör syfte, relationer till andra dokument samt hur 
mål och åtgärder ska följas upp snart är klar.  
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BG/FG beslutar 
- att presentera strategisk fyraårsplan på nästkommande styrelsemöte 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
4.4  Laget runt 
  Elin Fager informerade om att förlag på nya avtal för Esarpslingan är klara. En av 

berörda fastigheter har dock fått ny ägare och samtal med den nya ägaren pågår. 
Stängsel på två av fastigheterna är även på gång. Staffanstorp meddelar kansliet när 
preliminära avtal är godkända av markägarna så att Ekologigruppen kan kontaktas 
gällande att eventuellt göra nya skyltar och sätta ut ledmarkeringar på slingan. 
Staffanstorp har även en fortsatt dialog med fiskevårdsföreningen gällande 
eventuella avtal om fiskerätt.   

   
  BG/FG beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna  
 

5. Åtgärdsprogram 

 
5.1  Höje å åtgärdsprogram 2022–2024    
  Rebecka Nilsson informerade kortfattat om pågående åtgärder samt flödesgruppens 

åtgärdslista, punkt 4.1. 
   
  Gullåkra mosse 
  Ärendet är kungjort och samråd pågår.  
   
  Björnstorp bevattningsvåtmark 
  Anmälan om vattenverksamhet är inskickad. Länsstyrelsen har meddelat att de är 

skeptiska till åtgärden eftersom massor planeras att läggas inom svämplan. Möte 
har hållits med Länsstyrelsen, vattenrådets kansli och Ekologigruppen där åtgärden 
diskuterades. Svar från Länsstyrelsen gällande anmälan om vattenverksamhet 
inväntas.  

 
  Tvåstegsdike Höjebromölla/ L Bjällerup 
  Fastigheten Höjebromölla 1:1 har sålts. Elin Fager informerade om att Staffanstorps 

kommun har fått planuppdrag att bygga ett köpcentrum på delar av Höjebromölla 
1:1 i och med köpet. Ekologigruppen försöker få tag på nya ägare för att diskutera 
avtal. Möte har hållits med kommuner och VA SYD gällande att uppdatera 
kostnadsfördelning för dagvattenutsläpp i samband med att omprövning av 
dikningsföretaget görs. Återkoppling från Staffanstorps kommun och VA SYD 
gällande hur man ställer sig till att uppdatera kostnadsfördelningen förväntas ca 
vecka 14–15.  

 
  Våtmark Äspet med infiltration 
  Dialog med markägare gällande markersättning pågår.  
 
  Fördröjning uppströms Nöbbelövs mosse 
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  Två av lägena har förprojekterats och ser lovande ut. MEX på Lunds kommun kallas 
till möte efter att ny jordbruksförvaltare tillträtt i april. Vid tredje läget där man 
tänkt sig anläggning av tvåstegsdike går en högspänningsledning som behöver 
flyttas vid eventuell anläggning. Detta läge förslås p.g.a. detta att avskrivas. 

   
  Vattendialog Råbydiket 
  Möte har hållits 2 mars. Markägarna uttryckte sig positiva och vill fortsätta att ses 

årligen. Nästa möte blir i så fall i februari 2024. 
 
  Våtmark med solceller Prästberga 
  Dialog har tidigare förts mellan kansliet och representant från prästlönetillgångar 

gällande solceller på nyanlagd våtmark. Till följd av att flera solcellsprojekt på 
åkermark under senare tid har nekats har dialogen återupptagits. Kansliets personal 
och Ekologigruppen närvarade på ett möte med prästlönetillgångar i mars 2023. 
Planen är att presentera förslaget gällande anläggning av solceller på nyanlagd 
våtmark för arbetsutskottet i april för att se om de är positiva till en sådan åtgärd.    

 
  Trädplantering 
  3 trädplanteringar planerar att utföras hösten 2023. Ekologigruppen sköter 

upphandlingen och garantiskötsel ska ingå i uppdraget för upphandlad entreprenör. 
I samband med planering av upphandlingen ska Lunds kommuns trädstrateg Johan 
Larsson kontaktas.  

 
  Vattendialog Önnerupsbäcken 
  Elin Svensson informerade om att vattendialog Önnerupsbäcken fortlöper. Möte 

hölls i 6 mars. Nästa möte planeras i juni och därefter eventuellt ett fältbesök vid 
Tullstorpsån för att titta på tvåstegsdike.   

  
BG/FG beslutar 
- att godkänna fortsatt arbete enligt redovisad planering 
- att lägga informationen till handlingarna 
 

5.2  Årsplanering 2023    Bilaga 5.2 
  Rebecka Nilsson och Elin Svensson presenterade reviderad sammanställning av vad 
  som planeras under verksamhetsåret 2023. Revideringen innefattar att 
  intresseanmälningar har prioriterats upp.  
 
  BG/FG beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
5.3  Sammanställning intresseanmälningar Höje å  Bilaga 5.3 
  Ekologigruppen har under 2022 gått igenom gamla vilande intresseanmälningar. Av 

de som gicks igenom har 3 gått vidare till markägardialog. Beredningsgruppen 
ställde sig positiv till att intresseanmälningarna gåtts igenom trots det låga utfallet 
och diskussion fördes kring att man bör gå igenom gamla intresseanmälningar igen 
om några år. Ekologigruppen meddelade att man har samtliga lägen nya, gamla, 
genomförda och avskrivna samlade i ett GIS-lager. 
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  BG/FG beslutar 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
5.4  Arbeta med sedimentförlust   
  Elin Svensson informerade om att Ekologigruppen på tidigare 

beredningsgruppsmöte fått i uppdrag att ta fram en projektbeskrivning för arbete 
med förslag på minskad förlust av sediment. Ekologigruppen har meddelat att man 
på grund av tidsbrist inte kan prioritera uppdraget förrän höst/vinter 2023 
alternativt våren 2024. Diskussion fördes gällande ifall man bör direktupphandla en 
annan konsult för uppdraget. Synpunkt inkom även att det skulle vara intressant om 
man kan utreda hur långt upp i systemet partiklarna som ansamlas i Lomma hamn 
kommer ifrån.   

 
  BG/FG beslutar 

- att kansliet arbetar vidare med annan konsult utanför Ekologigruppens uppdrag 
- att lägga informationen till handlingarna 
 

5.5  Bemanning på kansliet     
  Elin Svensson informerade om att styrelsen beslutat att ge beredningsgruppen i 

uppgift att ta fram en kompetensbeskrivning för den tillkommande tjänsten på 
kansliet. För att annonsering av tjänsten ska kunna göras innan sommaren behöver 
kompetensbeskrivningen sammanställas snarast. Diskussion fördes kring ifall 
kompetensbeskrivningen ska presenteras för arbetsutskottet innan annons för 
tjänsten tas fram.  

 
  BG/FG beslutar 

- att kansliet bjuder in kommunerna i beredningsgruppen till möte för diskussion 
och utformning av kompetensbeskrivning 

- att lägga informationen till handlingarna 
 

5.6  Nivåmätningar Höje å    Bilaga 5.6  
  På grund av fåtal närvarande på beredningsgruppens möte valdes att avvakta med 

att presentera rapporten.  
 
  BG/FG beslutar 

- att bordlägga ärendet till nästa möte 
 

6.1  Digitala åtgärdsunderlag 
  Lin Linde informerade om att vattenmyndigheten tagit fram 10 digitala 
  åtgärdsunderlag. Diskussion fördes kring ifall åtgärdsunderlagen kan presenteras på 
  kommande workshop.  
 
  BG/FG beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
6.2  Samband mellan klimat, vatten och biologisk mångfald 

6.   Vattenförvaltning 
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Karl Asp informerade om att SMHI och Lunds universitet har ställt frågan om 
vattenrådet kan bidra som intressent i en FORMAS-ansökan gällande sambandet 
mellan klimat, vatten och biologisk mångfald. Medverkan i projektet innefattar inte 
att vattenrådet bidrar ekonomiskt utan i mån av tid bidrar med kansliets tid. Några 
av frågorna som kommer tas upp i projektet är: (1) Hur har landskapsbilden ändrats 
i Skåne de senaste 200 åren, (2) Vad har våtmarkernas försvinnande haft för 
påverkan på klimatet och (3) Hur påverkar klimatförändringarna våra våtmarker och 
biologisk mångfald.  

   
  BG/FG beslutar 

- att vattenrådet är en intressent i FORMAS-ansökan gällande sambandet mellan 
klimat, vatten och biologisk mångfald 

- att lägga informationen till handlingarna 
 

 
7.1   Information från recipientkontrollprogrammet 

Elin Svensson informerade om resultat från recipientkontrollen avseende kväve- och 
fosforhalter för december 2022, januari 2023 och februari 2023.  
Kväve: I december uppmättes extremt höga halter nedströms Källby ARV, övriga 
punkter mkt höga halter. I januari uppmättes extremt höga halter på samtliga 
provplatser och i februari uppmättes extremt höga halter på samtliga provplatser 
förutom Höje å nedströms Genarp.  
 
Fosfor: I december uppmättes extremt höga halter i Råbydiket, Dynnbäck samt 
nedströms Källby ARV, övriga punkter mkt höga halter. I januari uppmättes mycket 
höga halter på samtliga provplatser förutom uppströms Källby ARV där halterna var 
extremt höga och i februari uppmättes mycket höga halter på samtliga provplatser. 
 
I december 2022 uppmättes även halter för diklofenak som överskred gränsvärdet i 
både Dynnbäck Vesumsvägen och i Höje å nedströms Källby ARV.  
 
Diskussion fördes kring att man vid avvikelser så som halterna av diklofenak i 
decemberproverna bör kontakta verksamhetsutövarna, tillsynsmyndighet, styrelse 
och politiker. Beredningsgruppen ställde sig positiv till att resultat från 
läkemedelsproverna presenteras för styrelsen i april. Diskussion fördes även kring 
hur vattenrådet kan arbeta med provtagningskampanjer.  
 
Elin Svensson informerade även att Staffanstorps ARV meddelat att kvävereningen 
fungerat bra under vintern 2022–2023. Diskussion fördes kring att bjuda in 
representant från Staffanstorps ARV för att presentera sammanställda resultat för 
vintern 2022–2023 på beredningsgruppens möte i juni.  

 
  BG/FG beslutar 

- att presentera resultat från läkemedelsprovtagning december 2022 för styrelsen 
i april 

7.    Recipientkontroll  

https://formas.se/arkiv/alla-utlysningar/utlysningar/2022-10-04-samband-mellan-klimat-vatten-och-biologisk-mangfald.html
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- att bjuda in representant från Staffanstorps ARV för att presentera 
sammanställda resultat för vintern 2022–2023 på beredningsgruppens möte i 
juni 

- att lägga informationen till handlingarna 
 

7.2  Utvärdering av recipientkontrollen 
  Elin Svensson informerade om att styrelsen gett beredningsgruppen i uppdrag att 
  utvärdera recipientkontrollen inför förnyelse av recipientkontrollprogrammet. 
  Diskussion fördes kring att information behöver skickas till samtliga 
  verksamhetsutövare för att få in synpunkter inför förnyelse av kontrollprogrammet 
  samt att ett färdigt förslag på nytt kontrollprogram behöver presenteras för 
  beredningsgruppen i januari 2024.   

  
BG/FG beslutar 
- att kansliet skickar ut förfrågan till verksamhetsutövare angående synpunkter på 

recipientkontrollen 
- att Ekologigruppen sammanställer inkomna synpunkter och presenterar ett 

förslag på nytt recipientkontrollprogram på beredningsgruppens möte i januari 
2024 

- att lägga information till handlingarna 
 
7.3  Reduktionsfiske i Häckebergasjön   Bilaga 7.3 

Elin Svensson informerade om att avtal för reduktionsfiske gäller år 2023 ut. I 
rapporten från fisket 2022 framkommer att fisket varit effektivt och har goda 
resultat. 

 
  BG/FG beslutar  

- att föreslå styrelsen att reduktionsfiske beställs för perioden 2024–2025 
- att lägga övrig information till handlingarna 

 

 
8.1  Arbetsplan och budget 2024 samt reviderad budget 2023 Bilaga 8.1 
  Elin Svensson presenterade förslag till arbetsplan och budget för 2024 samt 

revidering av budget för 2023. Diskussion fördes kring rimligheten att utdebitering 
hos medlemmar för åtgärdsprogrammet 2024 indexuppräknats (entreprenadindex) 
12,8 % samtidigt som vattenrådet har tillräckligt med medel för planerade åtgärder.  

 
  BG/FG beslutar 

- att lämna över frågan gällande arbetsplan och budget till arbetsutskottet att 
diskutera och besluta 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
8.2  Förslag till utdebitering hos medlemmar 2024  Bilaga 8.2 
  Presentation och diskussion av denna punkt sammanföll med föregående punkt. 
 
  BG/FG beslutar 

8. Administration/övrigt 
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- att lämna över frågan gällande utdebitering till arbetsutskottet att diskutera och 
besluta 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
8.3  Årsstämma 
  Elin Svensson och Karl Asp informerade om förslag på schema och 

eftermiddagsaktivitet för stämman. Föreläsare som planeras är: Ekologigruppen, 
SGS Analytics Sweden AB och Christina Sverderup. Som eftermiddagsaktivitet 
planeras fältbesök på några av vattenrådets åtgärder. Information framkom att 
miljöförvaltningen på Lunds kommun visat intresse att vilja närvara på stämman.  

 
  BG/FG beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
8.4  Personalfrågor 

Lin Linde informerade om att hon har sagt upp sin tjänst på Lunds kommun och 
arbetar sin sista dag 31 mars. Enligt beslut på stämman 2022 är representant från 
Staffanstorps kommun vice ordförande i beredningsgruppen.  

    
  BG/FG beslutar 

- att Elin Fager tills vidare ersätter Lin Linde som ordförande för 
beredningsgruppen 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
8.5  Uppdrag till kansli och konsult   Bilaga 8.5 
  Information om uppdrag som ännu inte slutförts.  
 
  BG/FG beslutar 

- att lägga informationen till handlingarna 
 

8.6   Övrigt 
Lin Linde ställde frågan till kansliet om VA SYD planeras att presentera på 
nästkommande styrelsemöte gällande rening av dagvatten. Kansliet svarade att VA 
SYD bjudits in att informera om ämnet på nästkommande styrelsemöte.  

 
Lin Linde informerade även om att nästkommande workshop behöver planeras. 
Diskussion fördes om planering av nästa workshop bör avvaktas tills Lins 
efterträdare tillträtt. 

 
  BG/FG beslutar  

- att ta upp frågan gällande kommande workshop på beredningsgruppens möte i 
juni 

- att lägga informationen till handlingarna 
 
8.6 Sammanträdestider 2023 

Styrelsen   

09:00 i Lund (om inte annat anges) 2023-02-14 Staffanstorp 

  2023-04-25 Teams 
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  2023-05-30 Årsstämma 

  2023-09-19 Lund, Stadshuset 

  2023-11-28  Teams 

Arbetsutskottet     

09:00 via Teams 2023-01-31 Teams 
 2023-04-11 Teams 

         2023-09-05 Teams 

  2023-11-14 Teams 

      

Berednings/flödesgrupp     

08:30 på tisdagar i Lund  2023-03-21 Gnejsen 

13:00 på måndagar i Lund 2023-06-12 Gnejsen 

  2023-08-29 Fält 

  2023-10-09 Gnejsen 

  2023-12-05 Gnejsen 

   

 
BG/FG beslutar 
- att kansliet tar fram förslag på anläggningar att besöka på fältmöte i augusti 

och presenterar på beredningsgruppens möte i juni 
- att lägga informationen till handlingarna 

 
8.7 Publicering av protokoll 

För att kunna lägga ut protokollet från mötet på hemsidan behöver BG/FG 
godkänna publiceringen. 

 
BG/FG beslutar 
- att godkänna att protokollet publiceras på hemsidan 

 

Justera för 
HÖJE Å VATTENRÅD  
 
Lin Linde    Helena Björn 
Ordförande BG   Ordförande FG 
 
 
Elin Svensson   Elin Fager  
TF Samordnare   Staffanstorps kommun 


